

# اصنع مسبحتك الإسلامية

## Create Your Own Misbaha

### Create Your Own Misbaha

Misbaha or Tesbih are beads that are used by Muslims in order to keep track of their prayers. There are usually 99 or 33 beads on each misbaha, in groups of 33 or 11 with a marker bead in between.

#### Resources:

- Plastic beads
- Fishing wire or specialist plastic bead thread
- Scissors
- Small silk tassel from an embroidery shop

#### Instructions:

1. Cut a piece of fishing wire or bead thread approximately 40cm long.
2. Insert 33 beads in groups of 11 with a marker bead in between in order to separate each group of eleven and therefore make them easier to use.
3. Finally, tie the ends of the thread together and attach a silk tassel as shown in the photograph.

### صنع مسبحة إسلامية

المسبحة عبارة عن عقد مكون من مجموعة من الحبات (خرز)، يستخدمها المسلم لتسييح ربه. تتكون المسبحة التي يستخدمها المسلمون من تسعة وتسعين حبة مع فاصلتين صغيرتين حيث يكون بين كل فاصل ثلاثة وثلاثون حبة أو من ثلاثة وثلاثون حبة مع فاصلتين حيث يكون بين كل فاصل أحد عشرة حبة وشاهد.

#### المواد المطلوبة:

- حبات من البلاستيك (الخرز)
- خيط خاص للخرز أو خيط للصيد
- مقص
- خيوط حريرية صغيرة توجد في محلات بيع أدوات الخياطة

#### التعليمات:

1. قص الخيط بطول 40 سم.
2. أدخل 33 خرزة في الخيط وضع فاصلاً بين كل 11 حبة بلون مختلف لتمييزها وتسهيل استخدامها.
3. اربط الخيط من الطرفين ثم ثبت الخيوط الحريرية كما يبدو في الصورة.

